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Journal nr.: 

003350-2011 
Sag nr.  152 
 
 
Orientering om likviditet 2011 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 46, stk. 2. 
 

Sagsfremstilling: Økonomi- og Udviklingsafdelingen fremsender oversigt over likviditet til og 
med oktober måned 2011. Opgørelsen indeholder dels den løbende likviditet 
fra 2009 og frem, dels udviklingen i den gennemsnitlige likviditet, opgjort efter 
kassekreditreglen, i 2011. 
  
Opgørelsen af den løbende likviditet udviser for oktober måned en beholdning 
på 188,9 mio. kr., mens gennemsnittet efter kassekreditreglen (dvs. fra no-
vember måned 2010 til og med oktober måned 2011) var 168,2 mio. kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Økonomi- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomi- og Udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Opgørelsen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag: Likviditetskurve til og med oktober 2011 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13835,1030).pdf
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Journal nr.: 

007924-2011 
Sag nr.  153 
 
 
Budgetopfølgning pr. 30. september 
2011 - Økonomiudvalgets område 

Lovgrundlag: Lov om Kommunens styrelse § 40. 
 

Sagsfremstilling: Budget og Analyse har foretaget en budgetopfølgning pr. 30. september 2011 
for Økonomiudvalgets område. 
  
Gennemgangen af udvalgets samlede budgetramme, har givet anledning til 
tillægsbevillinger for 11,718 kr., hvoraf -2,079 mio. kr. modsvares af udgifter 
på andre udvalg. 
  
Overførsler mellem øvrige udvalg -2,079 mio. kr. består af: 

• -2,889 mio. kr. i barselskompensation for 3. kvartal 2011 samt regule-
ring af 1. halvår 2011, som overføres til fagområderne  

• 0,865 mio. kr. overføres fra Servicekorpset, Jægerspris til nedskrivning 
af besparelsen på 4 mio. kr. omhandlende optimering af plejen ved de 
kommunale bygninger, som er budgetlagt under Økonomiudvalget  

• -0,323 mio. kr. til fagområderne vedrørende tilskud til afholdelse af ju-
lefrokost i 2011, svarende til 100 kr. pr. medarbejder.  

• 0,228 mio. kr. udmøntning af indgået indkøbsaftale med Abena. Belø-
bet nedskrives indkøbsbesparelsen, som er budgetlagt under Økono-
miudvalget.  

• 0,040 mio. kr. overføres fra Opvækst- og Uddannelsesudvalget til poli-
tikområdet rengøring under Økonomiudvalget   

Den egentlige tillægsbevilling på 13,797 mio. kr. består af: 

• -0,400 mio. kr. i mindre forbrug på møder, rejser og repræsentation 
for Byrådet.  

• -0,990 mio. kr. i mindre udgifter på kommunikationsområdet. Bespa-
relsen fordeler sig med 0,750 mio. kr. på annoncering og 0,240 mio. 
kr. på øvrige udgifter inden for området.  

• -0,300 mio. kr. i færre forsikringsudgifter på bygningsskader.  
•  1,531 mio kr. i uudmøntet besparelse vedrørende rationaliseringer af 

grønne områder. Besparelsen var oprindeligt på 4 mio. kr. For 2012 og 
fremover forventes besparelsen at blive udmøntet  

• 4,651 mio. kr. i merudgifter på IKT området. Merudgifterne vedrører 
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en besparelse på 2,807 mio. kr., som det ikke har været muligt at få 
udmøntet samt udgifter i forbindelse med ny koncernløsning, som ikke 
er budgetlagt i 2011.  

• 3,000 mio. kr. i manglende indkøbsbesparelse. I 2011 er opnået en 
samlet indkøbsbesparelse på 6,7 mio. kr. For 2012 forventes besparel-
sen at blive implementeret.  

• 0,962 mio. kr. i manglende besparelse på energiområdet. Fra 2012 
forventes energibesparelsen at være implementeret dels som følge af 
at budgetterne til energi på de enkelte institutioner er justeret og dels 
er der sat diverse initiativer i gang  

• 1,343 mio. kr. i uudmøntet administrativ besparelse. I 2011 er der en 
administrativ besparelse på 5 mio. kr. og der er således 1,343 mio. 
kr., som ikke er udmøntet. Besparelsen for 2012 er udmøntet.  

• 1,000 mio. kr. i yderlige udgifter til rengøring. Heraf er 0,7 mio. kr. 
omhandlende udvidelser i forhold til oprindeligt niveau og 0,3 mio. kr. 
udgifter i forbindelse med anlægsprojekter, som vil blive søgt indar-
bejdet i 2012  

• 3,000 mio. kr. i tilbagebetaling af dækningsafgift vedrørende grund-
værdi og dækningsafgift vedrørende forskelsværdi. Jævnfør byrådets 
sag nr. 118 af den 31. august 2011 hvor Gymnasiet og Handelsskolen 
fritages for grundskyld 

 

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. juni 2011 har resulteret i tillægsbevillinger for  
13,797 mio. kr. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Tillægsbevillinger for ialt 13,797 mio. kr. som formindsker kassebeholdningen 
 

Indstilling: Budgetchefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler over for Byrådet, at: 

1. Omplaceringer til andre udvalg på -2,079 mio. kr. godkendes.  
2. De egentlige tillægsbevillinger på 13,797 mio.  kr.  godkendes.  

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 



 

 
7 / 46 

Bilag: 2011-09-30 forbrugsrapport - Økonomiudvalget drift 
2011-09-30 forbrugsrapport Økonomiudvalget Konto 7-8 
2011-09-30 Noter til forbrugsrapport - på  Økonomiudvalgets område 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13836,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13837,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13838,1030).pdf
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Journal nr.: 

007916-2011 
Sag nr.  154 
 
 
Budgetopfølgning pr. 30. september 
2011 

Lovgrundlag: Lov om Kommunens styrelse § 40.  
  
 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget en budget-
opfølgning pr. 30. september 2011 på driftsområderne.  

Denne budgetopfølgning indeholder resultatet af udvalgsbehandlinger i Op-
vækst- og Uddannelsesudvalget, Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Social-, 
Ældre- og Sundhedsudvalget, Beskæftigelsesudvalget, Teknik-, Miljø- og Er-
hvervsudvalget og Plan- og Udviklingsudvalget med henblik på Økonomiudval-
gets og Byrådets endelige godkendelse af de bevillingsmæssige konsekvenser.  

Økonomiudvalgets budgetopfølgning for eget område behandles på et særskilt 
punkt på dette møde.  

Tillægsbevillinger på driftsområdet mellem udvalgene:  

Af nedenstående tabel fremgår omplaceringer mellem udvalgene, som samlet 
set giver 0.  

Hele 1.000 kr. Budget 2011 
Udvalg  
Økonomiudvalget -2.079 

Opvækst- og Uddannelses- udvalget 735 
Kultur-, Fritid – og Idrætsudvalget -4 
Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 1.346 
Beskæftigelsesudvalget 2 
I alt 0 

 Indkøb og kontraktenheden har indgået indkøbsaftale med Abena, dette giver 
en samlet besparelse på 0,228 mio. kr., som modregnes indkøbsbesparelsen. 

 Fra Servicekorpset, Jægerspris overføres 0,865 mio. kr. til nedskrivning af 
besparelsen på grønne områder, som er budgetlagt under Økonomiudvalget. 
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Barselskompensation på 2,889 mio. kr. til fagområderne for 3. kvartal samt 
regulering af 1. halvår 2011.  

Tilskud til julefrokost på 0,323 mio. kr. til fagområderne fra Økonomiudvalgets 
område.  

Der omplaceres 0,040 mio. kr. fra Opvækst- og Uddannelsesudvalget til poli-
tikområdet rengøring under Økonomiudvalget.   

Overførsel af 0,023 mio. kr. fra Opvækst- og uddannelsesudvalget til Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget vedrørende skoletjenesten.   

Egentlige tillægsbevillinger  

Nedenfor gennemgås ændringerne for de enkelte udvalg: 

Hele 1.000 kr. Budget 2011 
Udvalg  
Økonomiudvalget 13.797 
Møder, rejser og repræsentation -400 

Annoncer m.v. -990 

Forsikringsudgifter -300 

Rationalisering af grønne områder 1.531 

IKT- området 4.651 

Indkøbsaftaler 3.000 

Energiområdet 962 

Administrativ besparelse 1.343 

Rengøring 1.000 

Dækningsafgift vedrørende grundværdier 500 

Dækningsafgift vedrørende forskelsværdi 2.500 

Opvækst- og Uddannelses- udvalget 2.196 
St. Rørbæk Børnehave og Vuggestue 2.196 
Beskæftigelsesudvalget -1.591 
Sygedagpenge -1.591 
Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 300 
Hovedvedligeholdelsespuljen 500 
Erhvervsudvikling -200 
Plan- og Udviklingsudvalget -125 
GIS besparelse -125 
Anlæg -1.800 
Reduceret belysning -1.500 
De Tre Ege -300 
alt 12.777 
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Økonomiudvalget  

• 0,400 mio. kr. i mindre forbrug på møder, rejser og repræsentation for 
Byrådet  

• -0,990 mio. kr. i mindre udgifter på kommunikationsområdet. Bespa-
relsen fordeler sig med 0,750 mio. kr. på annoncering og 0,240 mio. 
kr. på øvrige udgifter inden for området  

• -0,300 mio. kr. i færre forsikringsudgifter på bygningsskader end bud-
getlagt  

•  1,531 mio kr. i uudmøntet besparelse vedrørende rationaliseringer af 
grønne områder. Besparelsen var oprindeligt på 4 mio. kr. For 2012 og 
fremover forventes besparelsen at blive udmøntet  

• 4,651 mio. kr. i merudgifter på IKT området. Merudgifterne vedrører 
en besparelse på 2,807 mio. kr. som det ikke har været muligt at få 
udmøntet samt udgifter i forbindelse med ny koncernløsning.  

• 3,000 mio. kr. i manglende indkøbsbesparelse. I 2011 er opnået en 
samlet indkøbsbesparelse på 6,7 mio. kr.. For 2012 forventes bespa-
relsen at blive implementeret.  

• 0,962 mio. kr. i manglende besparelse på energiområdet. Fra 2012 
forventes energibesparelsen at være implementeret dels som følge af 
at budgetterne til energi på de enkelte institutioner er justeret og dels 
er der sat diverse initiativer i gang  

• 1,343 mio. kr. i uudmøntet administrativ besparelse. I 2011 er der en 
administrativ besparelse på 5 mio. kr., hvoraf 1,343 ikke er uudmøn-
tet. Besparelsen for 2012 er udmøntet.  

• 1,000 mio. kr. i yderlige udgifter til rengøring. Heraf er 0,7 mio. kr. 
omhandlende udvidelser i forhold til oprindeligt niveau og 0,3 mio. kr. 
udgifter i forbindelse med anlægsprojekter, som vil blive søgt indar-
bejdet i 2012  

• 3,000 mio. kr. i tilbagebetaling af dækningsbidrag, som statslige ud-
dannelsesinstitutioner betaler. Gymnasiet og Handelsskolen er i 2010 
overgået til selvejende uddannelsesinstitutioner, jævnfør byrådets sag 
nr. 118 af den 31. august 2011, hvor Gymnasiet og Handelskolen fri-
tages for betaling af grundskyld.  

Opvækst- og Uddannelsesudvalget  

Opvækst- og Uddannelsesudvalget har undladt stillingtagen til nedennævnte 
bevilling, men oversendt den til Økonomiudvalgets beslutning. 

• 2,196 mio. kr. vedrørende St. Rørbæk Børnehave og Vuggestue, 
jævnfør særskilt sag på Økonomiudvalgets dagsorden.   
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.Beskæftigelsesudvalget 

• -1,591 mio. kr. vedrørende et fortsat fald i antallet af sygedagpenge-
modtagere.  

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget  

• 0,500 mio. kr. til hovedvedligeholdelsespuljen på baggrund yderligere 
udgifter til vedligeholdelse, som delvis finansieres ved tilbageførsel af 
midler fra anlægsprojekt vedrørende De tre Ege, som ikke er forbrugt 
som følge af en sen opstart af projektet.  

• -0,200 mio. kr. nedskrivning af aktivitets- og udviklingspuljen under 
erhvervsudvikling 

Anlæg 

• -1,500 mio. kr. vedrørende anlægsprojektet "reduceret belysning", 
som ikke gennemføres, men erstattes af projektet "indførelse af LED-
belysning". I budget 2012 er der afsat 0,500 mio. kr. til formålet. 

• -0,300 mio. kr. nedskrives anlægsprojektet vedrørende De Tre Ege 
med som følge af senere opstart af projektet end forventet og tilbage-
føres til hovedvedligeholdelsespuljen. I 2012 vil de manglende 0,300 
mio. kr. til projektet blive overført fra hovedvedligeholdelsespuljen.   

Plan- og Udviklingsudvalget  

• -0,125 mio. kr. i forventet mindre forbrug på GIS-budgettet.  

 

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. september 2011 har resulteret i tillægsbevillinger 
for i alt -0,391 mio. kr., som forøger kassebeholdningen fordelt med: 

• -1,591 mio. kr. vedrørende sygedagpenge (overførselsområdet)  
• -1,8 mio. kr. vedrørende anlæg  
• 3,0 mio. kr. vedrørende mindreindtægter for betaling af dækningsbi-

drag  

 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Social-, 
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Ældre- og Sundhedsudvalget, Beskæftigelsesudvalget, Teknik-, Miljø- og Er-
hvervsudvalget og Plan- og Udviklingsudvalget har indstillet budgetopfølgnin-
gen for deres områder til Byrådets godkendelse. 
  
Budgetopfølgningen for Økonomiudvalgets egne områder behandles på sam-
me møde som den samlede budgetopfølgning. 
  
Budget- og Analysechefen indstiller på baggrund af fagudvalgenes behandling 
af de enkelte områder, at det over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefales, 
at: 

1. Tillægsbevilling på serviceudgifterne på alt 13,168 mio. kr. finansieret 
af implementeringspulje budgetlagt på hovedkonto 6, godkendes  

2. Tillægsbevilling på overførselsområdet på -1,591 mio. kr. godkendes  
3. Nedskrivning af anlægsprojekter på -1,800 mio. kr. godkendes  
4. Tillægsbevilling som følge af mindreindtægt vedrørende dækningsbi-

drag i alt 3,000 mio. kr. godkendes 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

019789-2011 
Sag nr.  155 
 
 
Godkendelse af takster - Budget 2011 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstbilag indeholder de beregnede takster for budgetåret 2012. 
  
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2012, som blev endeligt 
vedtaget af Byrådet den 12. oktober 2011. 
  
Det forudsættes, at eventuelle forslag til ændringer holder sig indenfor de 
økonomiske rammer, som er forudsat i det vedtagne budget 2012. Samtlige 
takster godkendes endeligt af Byrådet den 30. november 2011. 
 
Takstarket har i november måned været forelagt for de enkelte fagudvalg med 
henblik på at indstille takster indenfor fagudvalgets område til Økonomiudval-
gets og Byrådets endelige godkendelse. 
  
Økonomiudvalget bedes forholde sig til taksterne indenfor eget område og 
sammen med fagudvalgenes indstillinger anbefale det samlede takstark til 
Byrådets endelige godkendelse. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige forudsætnin-
ger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2012. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller over for Økonomiudvalget at udvalget 
overfor Byrådet indstiller, at 

1. taksterne indenfor Økonomiudvalgets område godkendes  

2. øvrige takster godkendes på baggrund af fagudvalgenes ind-
stillinger 

  

 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag: Takstark 2012 - Bilag til ØU og byrådets behandling 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13839,1030).pdf
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Journal nr.: 

022247-2011 
Sag nr.  156 
 
 
Snake City Jazzfestival - ekstraordi-
nært tilskud 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Snake City Jazzfestival har fremsendt ansøgning om ekstraordinært tilskud i 
forbindelse med udgifter forårsaget af skybruddet den 27. august 2011, hvor 
festivalen måtte leje Beredskabet  til at pumpe vandet væk. 
  
Udgiften beløber sig til 15.000 kr.  
  
Der er truffet administrativ afgørelse om tildeling af beløbet med finansiering 
fra konto 364 15 505-06   
 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Sagen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

020970-2011 
Sag nr.  157 
 
 
Kommissorium for etablering af nyt 
hovedbibliotek 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  I forbindelse med vedtagelsen af budget 2012 -2015 blev det besluttet at 
igangsætte udarbejdelsen af et beslutningsoplæg vedrørende en eventuel 
etablering af et nyt eller moderniseret hovedbibliotek. Der var enighed om, at 
følgende modeller skulle beskrives og beregnes: 

• en om- og udbygning af det nuværende bibliotek i Jernbanegade  
• etablering af et nyt hovedbibliotek på en anden central adresse i Fre-

derikssund. 

Tidsmæssigt er det aftalt, at udkast til kommissorium skal forelægges Økono-
miudvalget på dets møde i november 2011. Når kommissoriet er vedtaget, er 
det aftalt, at det overgives til Kultur- Fritid- og Idrætsudvalget. Det er Kultur- 
Fritid- og Idrætsudvalget som tilrettelægger den fortsatte proces, således at 
udvalgets anbefalinger til beslutningsoplæg foreligges Økonomiudvalget på 
dets møde i juni 2012. 
  
Der er i budget 2012 afsat 0,5 mio. kr. til udarbejdelse af beslutningsoplæg 
vedr. nyt hovedbibliotek. 
  
Kommissoriet vil foreligge til Økonomiudvalgets møde. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler Byrådet, at: 

1. Kommissoriet for nyt hovedbibliotek godkendes. 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Forslag til kommissorium uddelt til Økonomiudvalgets medlemmer. 
Forslaget tiltrådt og oversendes til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

019248-2011 
Sag nr.  158 
 
 
Forslag til styrelsesvedtægt for Frede-
rikssund Kommunes dagtilbud 

Lovgrundlag: Dagtilbudsloven. 
 

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede på mødet den 22. juni 2011 at indføre områdeledelse på 
Dagtilbudsområdet i Frederikssund Kommune. Den nye struktur træder i kraft 
1. januar 2012. 
  
Med denne sag fremlægges et revideret forslag til styrelsesvedtægt for dagtil-
budsområdet, der tager højde for den nye struktur. Forslaget beskriver en 
række forhold for forældrebestyrelsens arbejde, herunder hvordan den væl-
ges, konstitueres og forventes at arbejde. Endelig beskriver forslaget, hvordan 
der i de enkelte huse - de tidligere institutioner - kan oprettes husråd for 
blandt andet at sikre kontakten mellem husets forældre og forældrebestyrel-
sen. 
  
Forslaget til styrelsesvedtægt for dagtilbudsområdet bygger på en grundidé 
om, at alle huse under en områdeinstitution er repræsenteret i forældrebesty-
relsen. 
  
Opvækst- og Uddannelsesudvalget besluttede på møde den 3. oktober 2011 at 
sende forslaget til ny styrelsesvedtægt for dagtilbud i Frederikssund Kommune 
i høring i institutioner og dagpleje. 
  
Høringsperioden blev fastsat til 4. oktober til 21. oktober 2011. Der er ind-
kommet 20 høringssvar. Høringssvarene er vedlagt sagen som bilag og kan 
iøvrigt læses på kommunens hjemmeside  
 
http://www.frederikssund.dk/content/dk/livscyklus/born_unge/dagtilbud_til_bo
rn 
  
På baggrund af de indkomne høringssvar er der ud over en række redaktionel-
le ændringer som har til hensigt at lette læsning og forståelse af styrelsesved-
tægten sket følgende væsentlige tilretninger: 

• Forældrerepræsentationen i dagplejen er øget fra 1 repræsentant til 2 
repræsentanter i hvert område  

• Personalerepræsentationen i områdebestyrelserne på institutionsom-

http://www.frederikssund.dk/content/dk/livscyklus/born_unge/dagtilbud_til_born
http://www.frederikssund.dk/content/dk/livscyklus/born_unge/dagtilbud_til_born
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rådet er øget fra 1 til 2 repræsentanter  
• Hvert hus har i det reviderede udkast en personlig "hus" suppleant, 

der sikre, at alle huse i et område er repræsenteret i bestyrelsen  
• Muligheden for husråd er blevet en "skal"-bestemmelse  
• Der er tilføjet retningslinie for, hvordan valget foretages første gang 

(hvem der vælges for 1 og hvem der vælges for 2 år) 

Der er udarbejdet en proces- og tidsplan, der muliggøre at den nye styrelses-
vedtægt er vedtaget så betids, at valg til de nye forældrebestyrelser kan gen-
nemføres i december i år, måneden forud for den nye strukturs ikrafttræden.  
Der foreslås følgende proces og tidsplan: 

• 3. oktober 2011: Opvækst- og Uddannelsesudvalget drøfter forslaget 
og sender det i høring  

• 4. - 21. oktober 2011: Høringsperiode  
• 31. oktober 2011: Opvækst- og Uddannelsesudvalget udarbejder det 

endelige forslag, som sendes til Byrådets godkendelse via økonomiud-
valget.  

• 23. november 2011: Økonomiudvalgsmøde  
• 30. november 2011: Byrådet behandler forslaget. 

 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget, at:  

1. Udvalget drøfter de indkomne høringssvar 
2. Udvalget drøfter de reviderede forslag til styrelsesvedtægt for dagtil-

budsområdet i Frederikssund Kommune 
3. Udvalget indstiller og videresender et forslag til ny styrelsesvedtægt 

for dagtilbudsområdet i Frederikssund Kommune til behandling i Øko-
nomiudvalg og Byråd 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 31. ok-

tober 2011 
Udvalget drøftede høringssvarene og det reviderede forslag til styrelsesved-
tægt. Vedtægtsforslaget fremsendes til Økonomiudvalg og Byråd med instilling 
at forslaget godkendes med følgende ændring på side 6 under afsnittet: "For 
dagplejen" hvor tredie hovedsætning ændres til: "Den kandidat der opnår 
tredieflest stemmer indstemmes som områdets suppleant til bestyrelsen." 
 
Jesper Henriksen (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Revideret forslag til Styrelsesvedtægt for dagtilbud 
Alle høringssvar 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13711,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13712,1030).pdf
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Journal nr.: 

030512-2010 
Sag nr.  159 
 
 
Kvalitetsrapport for folkeskolen 2010-
11 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

 

Sagsfremstilling: Kvalitetsrapporten for Folkeskolerne i Frederikssund Kommune består af en 
fælles rapport med sammenfattende vurdering af skolevæsenet, beskrivelse af 
de kommunale indsatsområder, tilfredshedsmålinger, faglige resultater samt 
de i bekendtgørelsen lovpligtige oplysninger. Herudover er kvalitetsrapporten 
suppleret med en rapport, hvor alle skolers udviklingsrapport er samlet. Den 
fælles kvalitetsrapport 2010-2011 har i perioden 14. september til 7. oktober 
2011 været til høring i skolebestyrelserne og alle høringssvar fremgår i kvali-
tetsrapporten. 

 

Resultater 

Følgende overordnede konklusioner kan uddrages: 

• De gode læseresultater i 1.-3. klasse er i år fastholdt. Frederikssund 
Kommune ligger lige under det nye landsgennemsnit i 1.-2. klasse og 
på landsgennemsnittet hvad angår 3. klasse  

• Læseresultatet for 4. klasse var med kun 66 % sikre læsere sidste år 
ikke tilfredsstillende. Derfor blev der gjort en særlig indsats, hvilket 
har betydet, at der nu er 70 % sikre læsere i 4. klasse. Der vil fortsat 
være opmærksomhed på området og der arbejdes hen mod at nå 
landsgennemsnittet for 2010 på 72 % sikre læsere  

• Læseresultatet for 7. klasse er sammenligneligt med landsnormen – 
dog har Frederikssund færre i gruppen klart over middel, mens der er 
flere i midtergruppen.  

• Staveresultaterne for 5. klasse er forbedret, således at Frederikssund 
nu har færre i gruppen under middel og flere i gruppen middel og 
over middel. Samlet set ligger Frederikssund dog stadig under lands-
normen  

• Afgangsprøveresultaterne i 2010 lå over landsgennemsnittet i ’øvrige 
humanistiske fag’ og ’projekt’, mens resultaterne i dansk og sprog lå 
lige omkring landsgennemsnittet. I matematik og naturfag lå Frede-
rikssund Kommune under landsgennemsnittet. For stort set alle fage-
ne var der sket en fremgang i forhold til året før. Resultaterne af af-
gangsprøverne for 2011 er generelt faldet i forhold til 2010. Vi har 
endnu ikke landsgennemsnittet, og disse er vigtige for at se om det 



 

 
22 / 46 

skyldes, at opgaverne er blevet sværere – sværhedsgraden svinger fra 
år til år - eller om årsagerne skal søges hos os selv  

• Elevernes trivsel er for indskolingen steget lidt mens den for 5. og 8. 
klasse er uændret i forhold til sidste års undersøgelse. Begge resulta-
ter ligger under landsgennemsnittet  

• Forældrenes generelle tilfredshed med skolen er igen i år steget sam-
let set, mens tilfredsheden med SFO’erne er uændret i forhold til sid-
ste års undersøgelse. Svarprocenten for begge undersøgelser ligger 
nu på 36 % for skolerne og 44 % for SFO’erne, hvilket er den hidtil 
højeste svarprocent  

• Elevtallet er faldet, mens klassekvotienten ligger på samme niveau 
som sidste år. Der har været en stigning i antallet af elever i SFO  

• Undervisningsprocenten er for tredje år i træk steget – det samme er 
antal elever pr. lærer  

• Udgiften pr. elev er faldet fra kr. 53.900 i 2009 til kr. 52.883 i 2010 
  

Fælleskommunale indsatsområder 

LP-modellen har gennem tre år været fælleskommunalt indsatsområde. Skole-
året 2010-2011 var det sidste år af det planlagte LP-arbejde, hvor der blev 
samarbejdet med UCN (University College Nordjylland). På alle skoler er der 
foretaget 2. kortlægningsundersøgelse med det formål at undersøge udviklin-
gen af undervisningsmiljøet på en lang række parametre i forhold til år 1 med 
LP. Skolerne melder langt overvejende om positive resultater. Ultimo 2011 
ventes sammenfatningen af alle skolernes resultater offentliggjort. I 2011-
2012 arbejdes der videre med LP-modellens forankring i skolerne, men LP-
modellen vil ikke længere være et kommunalt indsatsområde.  

 

For at kvalificere skolernes brug af udviklingsplanerne som evalueringsredskab 
har arbejdet med udviklingsplanerne været kommunalt indsatsområde i 2010-
2011. Fokus har derfor været på brugen af udviklingsplanen som et ledelses-
redskab til at prioritere og målrette skolernes indsats i det daglige arbejde.  
Det har desuden været væsentligt, at skolernes prioritering sker på baggrund 
af en mere systematisk opfølgning på tidligere indsatser. Til at sikre dette har 
Danmarks Evalueringsinstitut (EVA) holdt oplæg for alle skoler om evaluering 
og brug af udviklingsplaner og herefter er der givet direkte sparring til de en-
kelte skoler. Udviklingsplanen vil fremover ikke være et selvstændigt kommu-
nalt indsatsområde, men indgå som en del af de indsatsområder, der er 
igangsat under FFF (Folkeskolens Fornyelse Frederikssund). 

 

Igangsætningen af udviklingsprojektet FFF (Folkeskolens Fornyelse Frederiks-
sund) har ligeledes været et kommunalt indsatsområde i 2010-2011. Skoleaf-
delingen har etableret en projektorganisation bestående af styregruppe, koor-
dinationsgruppe, følgegruppe og, der er oprettet projektgrupper indenfor føl-
gende temaer: 
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• styrkelse af almenområdet og inklusion  

• it/digitalisering  

• skolens resultater  

• klar til ungdomsuddannelse  

• afdelingsdifferentieret didaktik 

• dannelse  

• uddannelse af ledere og medarbejdere 

• skole-hjemsamarbejde 

 

Anbefalinger til indsatsområde 2011-2012 

Det anbefales, at det kommende års indsatsområde udelukkende koncentreres 
omkring de udviklingsprojekter, der indgår under ’Folkeskolens Fornyelse Fre-
derikssund’ (FFF). I det kommende skoleår vil projektgrupperne, på baggrund 
af relevant forskning, viden og andres erfaringer, udarbejde analyser og stille 
forslag til forbedringer af folkeskolen i Frederikssund. 

 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Skolevæsenets indsatsområde for skoleåret 2011-2012 koncentreres 
om udviklingsprojekterne under Folkeskolen Fornyelse i Frederikssund. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 31. ok-
tober 2011 
Indstillingen tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 



 

 
24 / 46 

 

Bilag: Kvalitetsrapport for folkeskolerne i Frederikssund Kommune 2010-2011   
Udviklingsrapport for folkeskolerne i Frederikssund Kommune 2010-2011  
 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13713,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13714,1030).pdf
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Journal nr.: 

021265-2011 
Sag nr.  160 
 
 
Lokalitet for Pædagogisk Center Frede-
rikssund 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I Frederikssund Byråds aftale om budget 2012-2015 er afsat et beløb på i alt 
61 mio. kr. til byggeri på Ådalens skole. Byggeriets projektering forventes 
iværksat primo 2012 med udarbejdelsen af en helhedsplan, der beskriver og 
skitserer de fremtidige bygninger og lokaliteters indretning. Det bemærkes, at 
det afsatte rådighedsbeløb er inkl. anlægsudgifter til en evt. placering af Pæ-
dagogisk Center Frederikssund (herefter nævnt som PCF) på Ådalens skole. 
  
I denne forbindelse bliver det påkrævet, at der tages stilling til den fremtidige 
placering for PCF, som p.t. har til huse i lokaler på Ådalens skole afdeling 
nord, idet den helhedsplan, som foreligger fra 2008 (for daværende 
Åbjergskolen) ikke omfatter lokaler til PCF. 
  
Byrådet besluttede den 18. april 2011, at etablere PCF som en enhed under 
skoleafdelingen med selvstændig ledelse og sekretariatsfunktion, jf. Styrelses-
vedtægterne for Frederikssund Kommunes skolevæsen, som stipulerer, at PCF 
bl.a. har til formål at:  

• at repræsentere et fælles afsæt for udviklingen af kommunens skole-
biblioteker  

• virke som igangsætter i skoleudviklingsprocesser  
• opbygge et læringsmiljø for lærere og pædagoger  

o via netværk og forums omkring faglige konsulenter  
o ved afholdelsen af møder, kursusaktivitet, tema-aftner m.m.   

• indkøbe, klargøre og udlåne af en fælles kommunal materialesamling i 
form af bl.a. klassesæt og IT-udstyr  

• formidle aktuelle temaer, emner og aktiviteter i forhold til pædagogisk 
udvikling og kultur 

Heraf følger et behov for lokaliteter med følgende funktionskrav:  

• Arkiv og plads til håndtering af centrets materialesamling i stueniveau 
(ca. 100m2)  

• Kontor til centerleder med plads til mødeaktivitet  
• Kontor til sekretær-, receptions- og administrationsfunktion  
• Arbejdsrum til mødeaktivitet for ca. 10 personer, ca. 3 pc-
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arbejdspladser og opbevaring (til brug for eksterne biblioteks-, IT- og 
andre faglige konsulenters møder og individuelle arbejde)  

• Større kursus-/mødelokale der kan rumme ca. 50 personer, og er frit 
tilgængelige for centrets brug i tidsrummet 8-16 såvel som aftentimer.  
Der kan tænkes i muligheder for en fleksibel rumopdeling af et større 
lokale i to mindre, så der evt. kan rummes flere mødeaktiviteter sam-
tidigt.  

• Anretter- og thekøkken evt. med plads til personalefrokost 

For den geografiske placering af PCF er følgende forhold væsentlige:  

• Gode tilkørsels- og parkeringsforhold  
• Central placering i Frederikssund kommune  
• Let adgang og nærhed til offentlige transportmidler (forbindelse til HT-

området) 

I Styrelsesvedtægterne af 18. april 2011 er det nævnt, at PCF fremtidigt gerne 
ses placeret på Ådalens skole. Baggrunden herfor er bl.a. at:   

• Skolen vil fremtidigt rumme kommunens specialklasser og Vi-
denscentret, og således blive et omdrejningspunkt for pædagogisk 
konsulent- og ekspertvirke, som har en oplagt synergi i forhold til 
PCFs målsætninger.   

• Skoleområdets IT-konsulenter og et digitalt læringscenter er placeret 
på Ådalens skole.  

• Skolens køkken leverer catering-ydelser, som PCF vil kunne tilkøbe 
ved kursus- og mødeaktiviteter.   

• Geografiske hensyn er opfyldt.  
• Ådalens skole vil fremtidigt være kommunens største skole elevtals-

mæssigt.  
• Lokaler til PCF kan indtænkes med en synergi-effekt ift. det byggeri, 

der allerede planlægges for Ådalens skole; hvorimod en helt alternativ 
lokalitet vil fordre evt. istandsættelse, nyindretning eller -byggeri hvor 
der ikke p.t. anses oplagte synergi-muligheder.  

 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller over for Opvækst- og 

Uddannelsesudvalget at anbefale Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Pædagogisk Center Frederikssund (PCF) får placering på Ådalens sko-
le, og at det byggeri, der planlægges for Ådalens skole, derfor skal 
omfatte selvstændige lokaliteter til PCF.  

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 31. ok-
tober 2011 
Udvalget tiltræder indstillingen med ønsket at programoplægget for det kom-
mende byggeri incl. Pædagogisk Center Frederikssund udformes således, at 
den optimale synergi/økonomi mellem de forskellige afdelinger på den kom-
mende skole vil kunne opnås.  
 
Jesper Henriksen (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Økonomiudvalget tilslutter sig, at der skal ske en endelig afklaring af lokalise-
ringen af Pædagogisk Center Frederikssund (PCF). En eventuel placering på 
Ådalens Skole skal naturligvis indtænkes i programoplægget for det kommen-
de byggeri, men Økonomiudvalget ønsker ligeledes at der sker en afklaring af 
om PCF ligeledes med samme eller større fordel kan indarbejdes i den eventu-
elle etablering af nyt Hovedbibliotek i Frederikssund. Stillingtagen hertil vil ske 
senest med budgetvedtagelsen for 2013. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

019533-2011 
Sag nr.  161 
 
 
10. klasse i erhvervsskoleregi efter 20-
20 modellen 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 
 

Sagsfremstilling: Stillingstagen til 10. klasse på erhvervsskole efter 20-20 modellen 
Sagen fremlægges med henblik på at træffe beslutning om, at Frederikssund 
Kommune skal indgå driftsoverenskomst med Erhvervsskolen Nordsjælland om 
10. klasseundervisning med virkning fra skoleåret 2012/13. 
  
Baggrund 
Frederikssund Kommune har modtaget en henvendelse fra Erhvervsskolen 
Nordsjælland, som ønsker at etablere et 10. klasse tilbud efter den såkaldte 
20/20 ordning. 10. klasse er målrettet de elever, som efter grundskolen har 
behov for yderligere faglig kvalificering og afklaring af uddannelsesvalg for at 
kunne gennemføre en ungdomsuddannelse. Denne målretning kommer blandt 
andet til udtryk i obligatorisk brobygning, en række fag målrettet ungdomsud-
dannelserne og i en uddannelsesplan, som skal anvendes som værktøj i den 
løbende vejledning af eleven om elevens fremtidige uddannelsesvalg. 
  
Ny lovgivning har, med virkning fra august 2010, muliggjort at elever til 10. 
klasse kan få flere valgmuligheder i form af erhvervsrettede 10. klasseforløb 
på erhvervsskoler. Denne valgmulighed forudsætter dels, at erhvervsskoler er 
interesserede i at udbyde 10. klasse og dels, at kommunen ønsker at indgå en 
overenskomst med en eller flere erhvervsuddannelsesinstitutioner. 
  
Erhvervsskolen Nordsjælland tilbyder et 10. klasseforløb efter 20/20 ordnin-
gen. Den består af 16 ugers undervisning i folkeskolens 10. klasses grundfor-
løb, 4 ugers brobygning med en ungdomsuddannelse og dernæst 20 uger i 
erhvervsuddannelsens grundforløb. Efter afslutningen af det samlede forløb, 
bliver der mulighed for at afslutte 10. klasse. Det er en betingelse, at eleven i 
grundforløbet har fulgt en undervisning, der i indhold og niveau svarer til fol-
keskolens, for så vidt angår de obligatoriske fag dansk, matematik og engelsk 
og evt. fysik/kemi, tysk og fransk. Udgifterne til de 16 ugers folkeskoleforløb 
finansieres af kommunen. De 4 ugers brobygningsforløb samt de 20 uger i 
EUD-grundforløbet finansieres af det statslige grundforløbstaxameter. Hvis 
tilbuddet skal oprettes kræver det en vis volumen. Erhvervsskolen Nordsjæl-
land forudsætter at mellem 20 og 24 elever vil søge tilbuddet. Der vil forment-
lig være tale om elever som alternativt ville søge optagelse på 10. klassecente-
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ret på Marienlystskolen, hvor udgiften for hele forløbet er kommunal. Under 
disse forudsætninger vil mindreudgiften pr. elev være 33.350 kr. (Se bilag). 
Det foreslås derfor at forslaget finansieres indenfor egen ramme.   
     
Hvis en driftsoverenskomst skal have virkning fra skoleåret 2012/13, skal det 
nye 10. klassetilbud være kendt af eleverne i 9. klasse i november 2011, hvor 
9. klasserne og deres forældre for alvor begynder at orientere sig mod ung-
domsuddannelserne. Derfor skal en byrådsbeslutning om indgåelse af drifts-
overenskomst træffes snarest, hvis den skal træde i kraft fra august 2012. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse bemærker, at ordningen finansieres indenfor eksisterende 
budgetramme. 
 

Indstilling: Skolechefen indstiller over for Opvækst- og Uddannelsesudvalget at anbefale 
Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Skoleafdelingen bemyndiges til at indgå driftsoverenskomst om 10. 
klasseundervisning med virkning fra august 2012 med Erhvervsskolen 
Nordsjælland.  

2. En eventuel driftsoverenskomst finansieres indenfor skolevæsenets 
samlede ramme.  

  
 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 31. ok-
tober 2011 
Indstillingen tiltrådt. 
 
Jesper Henriksen (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: 10. klasse tilbud i Frederikssund 
 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13715,1030).pdf
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Journal nr.: 

015862-2010 
Sag nr.  162 
 
 
Endelig vedtagelse af Plan- og Agenda 
21-strategi 2011 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede på møde den 22. juni 2011 at fremlægge debatoplæg til 
Plan- og Agenda 21-strategi 2011 til offentlig debat. Strategien har været of-
fentligt fremlagt i perioden den 5. juli 2011 til den 13. september 2011. Der er 
i perioden indkommet 15 høringssvar. Kopi af høringssvarene fremgår af Bilag 
1.  
 
Administrationen har behandlet de indkomne høringssvar i en hvidbog, hvori 
høringssvarene kommenteres og der stilles forslag til beslutninger vedrørende 
eventuelle ændringer i Plan- og Agenda 21-strategi 2011. Hvidbogen fremgår 
af Bilag 2.  
 
Høringssvarene omhandler en lang række emner og spænder vidt, fra helt 
overordnede strategiske overvejelser til forslag om meget konkrete initiativer. 
Nogle af synspunkterne omhandler følgende: 

• Ønske om en mere tydelig præcisering og nye initiativer på bæredyg-
tigheds- og klimaområdet  

• Ønske om større fokus og flere udviklingsmuligheder i det åbne land 
og for landbruget  

• Ønske om gode muligheder for cyklismen  
• Ønske om større fokus på beskyttelsen af grundvandet  
• Ønske om gode muligheder for friluftslivet  
• Ønske om gode forhold for dyrelivet og naturen  
• Forslag til planlægningsemner og initiativer i den nye by Vinge 

Da Plan- og Agenda 21-strategien er en overordnet beskrivelse af hvilken ret-
ning Byrådet ønsker, at planlægningen skal have, er der i strategien ikke taget 
stilling til indkomne forslag om meget konkrete initiativer og projekter. I de 
fleste tilfælde kan sådanne forslag sagtens udføres inden for de rammer, som 
strategien fastlægger.  
 
Ligeledes er der ikke i strategien taget stilling til forslag og synspunkter vedrø-
rende planlægningen af den nye by Vinge, men forslagene vil indgå som kon-
struktive input til det kommende planlægningsarbejde. 
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I debatperioden afholdte Frederikssund Kommune et åbent borgermøde den 
23. august 2011. Referat af borgermødet fremgår af Bilag 3. 
 
Kommunen afholdte også et temamøde for lokale organisationer den 5. sep-
tember 2011. Notat, der opsummerer synspunkter fra temamødets gruppedis-
kussioner fremgår af Bilag 4. 
 
Af Bilag 5 fremgår en revideret version af strategien med de foreslåede æn-
dringer samt tekniske korrektioner. Ændringer er markeret med rødt i teksten. 
I tilføjet tekst s. 19, 3. afsnit er der forskel på formuleringen i hvidbogen og i 
den reviderede version af strategien. Formuleringen s. 13 i hvidbogen gælder. 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Plan- og Miljøchefen indstiller at Plan- og Udviklingsudvalget og Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Plan- og Agenda 21-strategi 2011 vedtages endeligt. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
oktober 2011 
Punktet udsættes til et ekstraordinært møde sammen med Plan- og Udvik-
lingsudvalget den 2. november.  
 
Kristian Moberg (V) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 

 
Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 2. november 
2011 
Hanne Kyvsgaard (C) ønsker en ændring på s. 20, 4. afsnit, hvor ordet "store" 
i forbindelse med vindmøller udgår. 
 
Afstemning om ændringsforslag:  
For stemte 1: Hanne Kyvsgaard (C). 
Imod stemte 5: Poul Henrik Hedeboe (F), Guri Bjerregaard (A), Kirsten Wei-
land (A), Lis Olsen (V), John Schmidt Andersen (V). 
Ikke til stede: Jesper Henriksen (A) 
 
Ændringsforslaget forkastet. 
 
Indstilling tiltrådt. 
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Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Torsdag den 17. 
november 2011 
Indstilling tiltrådt. 
 
Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Bilag 1 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Høringssvar til Plan- og Agenda 
21-strategi 2011   
Bilag 2 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Hvidbog, behandling af hørings-
svar - Plan- og Agenda 21-strategi 2011   
Bilag 3 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Referat af borgermødet    
Bilag 4 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Mødenotat Temamøde    
Bilag 5 / TME 31.10.2011 / PLUD 02.11.2011: Plan- og Agenda 21-strategi 
2011 til endelig vedtagelse   
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13723,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13723,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13725,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13725,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13727,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13728,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13729,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13729,1030).pdf
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Journal nr.: 

012480-2011 
Sag nr.  163 
 
 
Tillæg til spildevandsplanen, Mejeri-
gårdsvej, område omfattet af Lokalplan 
041 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse af lov om miljøbeskyttelse (lovbekendtgørelse 879 af 26. juni 
2010). 
 

Sagsfremstilling: En del af matr. nr. 6a, Lyngerup By, Gerlev, bliver via lokalplan 41 udstykket til 
5 parcelhusgrunde. De 5 parcelhusgrundeskal kloakeres for spildevand og 
overfladevand skal håndteres lokalt. Spildevandet pumpes fra området til den 
eksisterende ledning i Mejerigårdsvej. Herfra føres det til Tørslev renseanlæg. 
  
Da matriklen ikke før har været optaget i Frederikssund Kommunes spilde-
vandsplan, er det derfor nødvendigt at nærværende tillæg til Frederikssund 
Kommunes Spildevandsplan vedtages, for at det juridiske grundlag for kloake-
ringen kommer på plads. 
  
Området ligger i tidligere Jægerspris Kommune. Tillægget bliver derfor et til-
læg til den tidligere Jægerspris Kommunes spildevandsplan (1990-2000) da 
der ikke er vedtaget nogen nyere spildevandsplan for området og det derfor er 
denne som stadig er gældende for området. Oplandet bliver omfattet af op-
land 766. 
 

Bevilling: De udgifter, der er forbundet med kloakeringen afholdes af Frederikssund 
Forsyning, som har frigivne midler til projektet. 
  
Grundejere i området afholder selv udgifterne til regnvandshåndtering på ma-
triklerne og fra de private fællesveje. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, Miljø- 

og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Tillæg til spildevandsplan, Mejerigårdsvej vedtages til annoncering og 
fremlæggelse i offentlig høring i 8 uger.  

2. Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget kan godkende forslaget endeligt, 
hvis der ikke kommer væsentlige indsigelser, eller at tillægget admini-
strativt kan annonceres som endeligt, hvis der ikke kommer indsigel-
ser. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
oktober 2011 
Anbefales. 
 
Kristian Moberg (V) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag:  
 
 Bilag 1, udvalgssag, Tillæg til spildevandsplanen, Mejerigårdsvej 
 

 

http://esdh/SJ07/showDocument.asp?systemkey=showDocument.asp?systemkey=1066728
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Journal nr.: 

019794-2011 
Sag nr.  164 
 
 
Kvalitetsstyring, natur- og miljøområ-
det - delegation vedr. ansvar, 2011 

Lovgrundlag: Lov nr. 507 af den 7. juni 2006, Lov om et kvalitetsstyringssystem for den 
kommunale sagsbehandling på natur- og miljøområdet.  
Bekendtgørelse nr. 661 af den 14. juni.2006, Bek. om krav til kvalitetsstyrings-
system for den kommunale sagsbehandling på natur- og miljøområdet. 
Kvalitetsstyringssystemets procedure 5.5.4. redegør for ansvar i forbindelse 
med kvalitetsstyringssystemet. 
 

Sagsfremstilling: Sagen har i september været behandlet i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 
og i Økonomiudvalget. Ved behandlingen i Økonomiudvalget blev der anmodet 
om uddybning, præcisering af opgavefordeling mellem Byråd og udvalg. Der-
for forelægges sagen til fornyet behandling.  
  
Regeringen besluttede i forbindelse med kommunalreformen, at der skulle 
indføres en kvalitetsstyringsordning på natur- og miljøområdet. Ordningen har 
til formål at sikre faglig kvalitet, at brugerne er tilfredse og har tillid til kom-
munens håndtering af opgaverne på natur- og miljøområdet. Ordningen er 
obligatorisk og blev vedtaget den 7. juni 2006. Frederikssund Kommune har 
siden 12. januar 2010 haft et certificeret kvalitetsstyringssystem for sagsbe-
handling på natur- og miljøområdet. 
  
Frederikssund Kommunes kvalitetsstyringscertifikat - udstedt af DS Certifice-
ring og overrakt på møde i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget den 1. februar 
2010.- Certifikatet har været hvilende siden april, idet intern audit og brugertil-
fredshedsundersøgelse - pga. prioritering af en række andre opgaver - ikke 
var gennemført inden ekstern audit.  
  
I perioden fra januar til september 2011 er der blevet igangsat en revitalise-
ringsproces omkring kvalitetsstyring som har omfattet gennemførelse af bru-
gertilfredshedsundersøgelse og gennemførelse af Intern audit. Den 19. sep-
tember 2011 var DS Certificering således igen på besøg for at foretage den 
eksterne audit med henblik på at konstatere om Kvalitetsstyringssystemet var 
kommet på rette spor. Der blev ikke konstateret afvigelser ved den eksterne 
audit og Frederikssund Kommune er derfor igen fuldt certificeret. Den ekster-
ne auditor havde i forlængelse af sin audit en række anbefalinger til at gøre 
systemet mere smidigt bl.a. anbefales, "at få flyttet beslutningsretten vedr. de 
tværgående procedurer til det lavest mulige fælles niveau for de 3 afdelinger, 
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der arbejder med elementerne omfattet af kvalitetsstyringsloven". De tværgå-
ende procedurer omfatter emner som bl.a. sikring af brugernes tillid og til-
fredshed, kvalitetspolitik og -mål, fastsættelse af målbare delmål, de system-
ansvarliges ansvar og styring af ressourcer. Det er auditors vurdering, at en 
større grad af delegation vil lette ajourføringen af systemets procedurer og at 
større delegation i fht. Kvalitetsstyringssystemet er almindeligt, når man ser på 
de danske kommuner generelt.  
  
Nuværende delegation: 
Den nuværende delegation, som er besluttet i Byrådet i september 2009, fast-
lægger at ansvaret for kvalitetsstyringssystemet er delt, således at Byrådet 
fastlægger politik og mål for kvalitetsstyring på natur- og miljøområdet, at 
ledelsens årlige evaluering forelægges til godkendelse i Teknik- og Miljøudval-
get, og at løbende ændringer i kvalitetsstyringssystemet delegeres til direktø-
ren for fagområdet. 
  
I forbindelse med præaudit november 2009 registreredes en afvigelse idet 
auditor konstaterede, at der ikke var formuleret målbare delmål for kommu-
nens kvalitetsstyringssystem. Afvigelsen blev lukket med en plan for indførelse 
af sådanne. Planen indeholdt udkast til mål, der skulle behandles administra-
tivt og derefter vedtages politisk i løbet af foråret 2010. Systemet blev certifi-
ceret i januar 2010 med denne præmis. Der er qua anden prioritering af opga-
ver i løbet af 2010 ikke fulgt op på denne plan for lukning af afvigelsen.  
  
Administrationen vurderer, at afvigelsen kan lukkes ved, at der besluttes en 
række målbare delmål for kvalitetsstyring af sagsbehandlingen på natur- og 
miljøområdet. De målbare delmål bør løbende revurderes og om nødvendigt 
revideres. 
  
På baggrund af den konstaterede afvigelse vedr. målbare delmål, samt audi-
tors forbedringsforslag om øget delegation, vurderer administrationen at det 
er hensigtsmæssigt, at:  

• Byrådet fastlægger den overordnede kvalitetspolitik  
• fagudvalg (Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalg) godkender kvalitetsmål.  
• øverste administrative ledelsesniveau (direktør) beslutter øvrige tvær-

gående procedurer, herunder målbare delmål. 

 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller til Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget at anbefale over for Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. Byrådet fastlægger den overordnede kvalitetspolitik.  
2. Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget fastlægger overordnede kvalitets-

mål for kvalitetsstyring på natur- og miljøområdet og,  
3. Tværgående procedurer, herunder målbare delmål for kvalitetssty-

ringssystemet, delegeres til øverste administrative ledelsesniveau (Di-
rektøren).  

4. Beslutning om delegation fra Byråd af 30. september 2009 anbefales 
bibeholdt for så vidt angår øvrige forhold. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
oktober 2011 
Anbefales. 
 
Kristian Moberg (V) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

021908-2011 
Sag nr.  165 
 
 
Ændring af Regulativ for Hushold-
ningsaffald som følge af etablering af 
underjordiske renovationssystemer 

Lovgrundlag: Lov om miljøbeskyttelse. Affaldsbekendtgørelsen. Regulativ for husholdnings-
affald i Frederikssund Kommune. 
 

Sagsfremstilling: I forlængelse af Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets beslutning om at arbejde 
videre med muligheden for at etablere underjordiske renovationssystemer i 
Frederikssund Kommune, skal muligheden sikres gennem en ændring af regu-
lativ for husholdningsaffald. 

 

Der skal tilføjes bestemmelser i regulativet på en række punkter, og admini-
strationen foreslår, at der sker følgende ændringer: 

 

Under punkt 12. 4 Beholdere  

 

Der tilføjes bestemmelser om at helt eller delvist nedgravede beholde-
re/affaldssystemer på privat grund etableres og vedligeholdes af grundejer 
selv. 

 

Dernæst tilføjes følgende bestemmelser: 

 

• Beholderne skal placeres på egen grund 
• Beholderne skal placeres i sæt således at rest og bio hhv. glas og papir 

altid følges i opstillingerne. 
• Biobeholderne skal have indkast diameter på max. 25 cm.  
• Restbeholderne skal have indkast diameter på max. 40 cm. 
• Beholderne skal kunne tømmes med krog hhv. 1 eller 2 krogssystem. 
• Beholderne skal mærkes med hhv. tekst og piktogrammer med den på-

gældende affaldstype. 
• Beholderlåg skal aflåses med standard trekantnøgler 8 mm. 
• Beholdere og poser skal være væsketætte. 
• Beholderlåg skal være tætte og det skal sikres at der ikke kan trænge 

regnvand og overfladevand ind i beholderne. 
• Hvis der anvendes beholdere med skjult krog skal beholderlåg være ud-

styret med gasstøddæmpere eller lignende anordninger der sikrer let åb-
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ne-lukkefunktion samt at låget kan holdes i åben position uden risiko for 
at låget blæser i. 

Under punkt 12.5 Kapacitet for beholdere   

 

Der tilføjes at helt eller delvist nedgravede beholdere/affaldssystemer såvel 
som andre fællesløsninger, der deles af flere husstande blandt andet forud-
sætter at bebyggelsen har en viceværtfunktion samt at opkrævning kan fore-
tages hos den der har tinglyst adkomst til ejendommen. 

 

Under punkt 12.6 Anbringelse af beholdere  

 

Der tilføjes følgende krav til placeringen: 

 

• Der må ikke være genstande, bygninger, ledninger eller be-
plantning henover beholderne. Det kan forhindre tømning. Køre-
tøjets højde er typisk 4,0 meter. Kranens løftehøjde er ca. 8,0 
meter. 

• Der skal være fri passage omkring den enkelte beholder til be-
tjening, mindst 0,8 meter.- Beholderområderne skal være belyst 
i mørke perioder af hensyn til brugere og skraldemand. 

• Køreveje og standplads skal være indrettet, så beholderen kan 
tømmes af en renovationsbil. Det betyder bl.a. at kørevejen skal 
være mindst 3,6 meter bred samt funderet til tung trafik, dvs. til 
trafik med et akseltryk på  mindst 18 tons.  

• Beholderne skal placeres på højre side af lastbilens kørselsret-
ning. 

• Skal renovationskøretøjet vende på en vendeplads, skal der væ-
re tilstrækkelig plads til det. Længden på en renovationsbil er 
typisk 10 meter. 

• Længste afstand fra beholder til bil er 3 meter, målt fra yderkant 
af lastbil til centrum af beholderen. 

• Bygningsreglementets bestemmelser om adgangs- og tilkørsels-
arealer med henvisning til DS-publikationerne 105 ”Udearealer 
for alle” og ”tilgængelighed for alle” DS 3026 skal være tilgode-
set. 

• Beholderne skal beskyttes mod påkørsel hvis de står på køreare-
al. 
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Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget- og Analyseafdelingen har ingen bemærkninger til sagen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik anbefaler, at Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd , at: 

 

1. Ændringerne i regulativ for husholdningsaffald godkendes 
2. Forslag til regulativ for husholdningsaffald af oktober 2011 sen-

des i høring i 4 uger 
3. Regulativet træder i kraft den 9. januar 2012 efter fornyet be-

handling i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
oktober 2011 
Anbefales. 
 
Kristian Moberg (V) og Poul Henrik Hedeboe (F) var ikke til stede. 
 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
 

Bilag: Ændring af standardregulativ for husholdningsaffald mht. underjordiske af-
faldsløsninger udkast 1 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13761,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13761,1030).pdf


 

 
41 / 46 

 
Journal nr.: 

001088-2011 
Sag nr.  166 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Intet. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

030512-2010 
Sag nr.  167 
 
 
Kvalitetsrapport for folkeskolen 2010-
2011 - nationale test 

Beslutning: "Nationale test - fortroligt bilag" omdelt til Økonomiudvalget. 
Taget til efterretning. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

021492-2011 
Sag nr.  168 
 
 
St. Rørbæk Børnehave og Vuggestue 

Beslutning: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

012639-2011 
Sag nr.  169 
 
 
Evt. salg af kommunal ejendom 

Beslutning: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

012640-2011 
Sag nr.  170 
 
 
Evt. salg af kommunal ejendom 

Beslutning: Anbefales. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

019121-2010 
Sag nr.  171 
 
 
Evt. salg af kommunal ejendom 

Beslutning: Økonomiudvalget drøftede tilbuddene. Tilbuddene blev forkastet. 
 
Ole Find Jensen (A) var ikke til stede. 

  

 
 


